
M E S T O   Š A M O R Í N   -   S O M O R J A   VÁ R O S
                       Mestský úrad   -   Városi Hivatal
                               Hlavná 37    -    Fő  utca 37         
                        931 01   Šamorín   -    931 01  Somorja

Z Á P I S N I C A
zo zasadnutia komisie dopravy, verejného poriadku a požiarnej ochrany

v Šamoríne dňa 13. 09. 2023

Prítomní členovia komisie: Ing. arch. Tamás Jávorka (predseda komisie), Lajos Ürge, Ing. Pavol
Élesztős, Zoltán Faragó, R. Hatos, Csaba Orosz, Peter Rusňák 
Pozvaní hostia: Ing. László Tóth, Szabados I.
Ďalší prítomný: -

Predseda  komisie  po  privítaní  všetkých  prítomných  otvoril  rokovanie  s  nasledovným
programom: 

1. Zákaz parkovania na chodníkoch od 1.10.2023 – analýza kritických miest – návrhy opa-

trení (Školská ulica, Pešia ulica, Dunajská)

2. Príprava spoplatnených parkovacích miest – referovanie o stave prípravy štúdie

3. Žiadosť obyvateľov bytovky Mliečňanská 14-16-18 - Pavel Élesztős

4. Žiadosť obyvateľov Šámot 27 – vyznačenie priechodu pre chodcov a vybudovanie chodní-

ka

5. Žiadosť obyvateľky o zrušenie retardéra - H. Polónyi

6. Žiadosť o umožnenie vybudovanie park. miest – K. Horváthová

7. AS Šamot – informovanie o priebehu prípravy projektu

8. Cyklistické pruhy na Seneckej ceste – informovanie a debata

9. Plán hospodárskeho rozvoja (PHSR) – návrh, diskusia

10. Projekt chodníka na Krížnej ulici

11. Kampane na podporu ekologickej mobility – referovanie o výsledkoch súťaže Do práce na 

bicykli a informácia o pripravovanej akcií v rámci Európskeho týždňa mobility

12. rôzne

K     bodu 1) 

V priebehu septembra sa zrealizuje vyznačenie parkovísk čiastočne na chodníkoch na Školskej 
a Dunajskej ulici za prítomnosti zástupkyne z ODI DS. Riešenie sa postupne konzultuje s 
dopravnou políciou a projektantom. Pred koncom septembra Ing.Tóth pripraví v súčinnosti 
s p.Szabadosom informáciu na mestský web a do šamorínskych novín o chystaných zmenách.

Ing. Tóth predstavil návrh na vyznačenie parkovísk na ceste v Mliečne, na Pešej ulici. Cieľom je 
riešiť lepšiu priepustnosť na ceste, zvýšiť bezpečnosť v ulici, znížiť nezákonný spôsob parkovania
v ulici s vysokou tranzitnou dopravou. Uviedol, že vo veci je dôležitá otvorená komunikácia s 
verejnosťou a mal byť realizovaný prieskum verejnej mienky prostredníctvom webu. Komisia 
odporúča si vyžiadať aj stanovisko komisie Mliečno a vrátiť sa k tejto téme na najbližšom 
zasadnutí. 
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K     bodu 2) 

Ing. L. Tóth predstavil mapu s vyznačením spoplatnených zón. Mapa bola vypracovaná na základe
predošlých rokovaní s primátorom a poslancom J. Nagy. Boli zamerané všetky parkovacie miesta 
v bytových oblastiach takmer na celom území mesta a boli zakreslené do katastrálnej mapy, ktorý 
bude neskôr podkladom pre technickú dokumentáciu. Upozornil na nevyriešené majetkovoprávne 
záležitosti v niektorých oblastiach a na potrebu oslovenie dotknutých osôb, napr. na Veternej ulici,
na Mliečňanskej ulici (bytovka povodia Dunaja). Odporúčal zvážiť aj možnosť zníženia počtu 
oblastí v súčasnej platenej zóne, napr. zo súčasných 6 na 4. Komisia súhlasí so zámerom rozšíriť 
zóny spoplatneného parkovania v horizonte  máj/jún 2024 v nasledovných zónach:

1. Veterná ulica + Mestský majer

2. Cintorínska a Čilistovská

MsÚ osloví cudzích majiteľov pozemkov pod navrhovanými spoplatnenými parkoviskami.

K     bodu 3) 

Pavol Élesztős podal informáciu o stretnutie s obyvateľmi, ktorí namietali zmeniť parkovanie na
Mliečnanskej ceste a tlmočil požiadavky obyvateľov – zvýšiť bezpečnosť prechodu na začiatku
Kováčskej, zjednosmerniť Mliečňanskú, obmedziť prejazd dlhších vozidiel cez Mliečňaskú. 
Komisia navrhuje rozšíriť oblúk od Mliečňanskej do Kováčskej ulice a vytvoriť riešenie prechodu 
aj pre cyklistov. Odbor dopravy zabezpečí návrh na toto riešenie. 
Komisia navrhuje zatiaľ realizovať dočasné riešenie rozšírenia tohto oblúku a zabezpečiť tak 
väčšiu bezpečnosť prechodu pre chodcov. Vedúci referátu dopravy namietal proti takémuto 
riešeniu a zastával názor, že problém prechodu treba riešiť komplexne, trvácnym spôsobom a so 
zreteľom na cyklistov.
Ing. L. Tóth na otázku uviedol, že sa v súčasnosti realizuje projekt dopravného značenia, ktorý 
reguluje parkovanie v okolí križovatky Mliečňanská – Hviezdna, v rámci ktorého sa umiestňuje aj 
dopravné zrkadlo pri bývalom mäsiarstve.  
Komisia odporúča od Hviezdnej po kruhovú križovatku zakázať vjazd väčších áut.
Komisia neodporúča zjednomernenie Mliečňanskej ulici.

K     bodu 4) 

Komisia   ako  reakciu  na  túto  žiadosť  navrhuje  osadiť  tabulu  pri  miestnej  ceste  vedúcej  do
priemyselného areálu v Šámote „pozor chodci na ceste“

K     bodu 5) 
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Komisia neodporúča demontovať retardéry na Vinohradskej ulici  a pre ochranu oplotenia pani Polonyi 
navrhuje osadiť stĺpik pri retardéri na strane oplotenia a orezať konáre na náprotivnej strane cesty.
Zaznelo, že v danej ulici by mala mestská polícia  častejšie vykonať  námatkové kontroly na dodržiavanie 
zákazu prejazdu nákladných vozidiel od Priemyselnej ulice a v prípade potreby udeliť pokutu šoférom.

K     bodu 6)

Zaznelo, že predložený projekt neakceptuje súčasný stav a navrhnuté parkovisko zasahuje do chodníka
okružnej križovatky.
Komisia  s  predloženým  projektom žiadateľky  K.  Horváthová  nesúhlasí  a  odporúča  v návrhu zohľadniť
existujúci  chodník pre peších a cyklistov na základe geodetického zamerania.

K     bodu 7)

Komisia sa zoznámila s projektom dvoch autobusových zastávok v križovatke obce Šámot, ktorý investor 

priľahlých nových bytoviek vypracoval na požiadavku referátu dopravy.

Predseda komisie v súvislosti s týmto informoval členov o zámere ďalšej obytnej zástavby 28 bytov/ a 36 

parkovísk za mestským pozemkom č. 413/26, ktorej obslužná cesta vyúsťuje práve v mieste navrhovaných 

autobusových zastávok.

Komisia pri posudzovaní zámeru výstavby tohto obytného súboru jednohlasne odporúča nasledovné:

1./ napojenie obslužnej cesty navrhovanej zástavby riešiť ako komplexnú prestavbu tejto križovatky 

s napojením nových obytných celkov v osi pôvodnej hlavnej cesty obce Šámot,

2./ dopravnú únosnosť navrhovanej zástavby na existujúcu uličnú sieť preveriť pomocou DKP – dopravno 

kapacitného posúdenia,

3./ komisia odporúča presadiť nasledovné poradie výstavby 1./ Bypass podľa ÚP,  2./ výstavba bytov 

Komisia  naďalej  iniciuje  objednanie  prípravných  prác,  geodetického  zamerania  a projektovej
dokumentácie bypass-u / obchvatu využívajúc finančné prostriedky vybrané týmto cieľom od staviteľa
novej obytnej zóny.

K     bodu 8)

Vedúci  referátu  dopravy  uviedol,  že  vec  konzultoval  s  dopravným  inšpektorátom,  ktorá  uviedla,  že
vyznačenie  cyklopruhov na Seneckej  ceste  je  reálne možné.  Na  základe miestneho šetrenia  hovoril  o
potrebe obnovy povrchu vozovky v okrajových častiach na obidvoch stranách cesty. 
Komisia odporúča vyžiadať cenovú ponuku na projekt, ktorý bude riešiť TDZ aj stavebno-technické veci
okraja – frézovanie a obnova asfaltového povrchu. 

K     bodu 9)

Komisia  berie  na  vedomie  zaslaný  plán  PHSR  a v príslušnom  bode  navrhuje  použiť  formuláciu:
vybudovanie  cyklistickej  infraštruktúry,  ďalej  odporúča  obnovu  a  revitalizáciu  poľných  ciest  pre  ich
využitie ako krajino-ekologické prvky.



M E S T O   Š A M O R Í N   -   S O M O R J A   VÁ R O S
                       Mestský úrad   -   Városi Hivatal
                               Hlavná 37    -    Fő  utca 37         
                        931 01   Šamorín   -    931 01  Somorja

K     bodu 10)

Vedúci referátu dopravy predstavil pripravovaný projekt chodníka na Krížnej ulici. Predložený
náčrt rieši pokračovanie jestvujúceho chodníka na Krížnej ulici, na strane rodinných domov. Na
zasadnutí zaznelo, že obyvatelia pravdepodobne budú protestovať, nakoľko táto záležitosť bola už
prerokovaná pred pár  rokmi  a predložené riešenie  narazilo  na protest  niektorých  obyvateľov.
Napriek tomu komisia odporúča pokračovať s projektom v predloženom duchu a to z dôvodov, že
na druhej strane cesty je plynové vedenie, bolo by nelogické prechádzať  s chodníkom z jednej
strany na druhú len preto, že niektorým obyvateľom sa nepáči, že chodník bude pred ich domami,
vedenia chodníka na opačnej strane by vyžadovalo výrub niekoľkých stromov. 

K     bodu 11)

vedúcim referátu dopravy bola podaná informácia o priebehu kampane „Do práce na bicykli“ a
informoval  komisiu  aj  o príprave  ďalšej  kampane  na  podporu  cyklistickej  dopravy  v  rámci
Európskeho týždňa mobility. Dňa 20. septembra bude uzavretá cesta pri trhovisku od Bratislavskej
po park a referát dopravy pripravuje rôzne atrakcie pre deti a dospelých. 
Komisia víta tieto aktivity MsÚ a cení úsilia, ktoré referát dopravy v tejto oblasti vyvíja. 

K     bodu 12)

rôzne:
Lajos Ürge:  Dobrovoľný hasičký zbor Šamorín dostane cez ARABONA PT dotáciu z Európskej
Únie  vo výške 500.000 € a môže vďaka nej nahradiť staré auto s novým, ktoré je vhodné aj na
prepravu pitnej vody. Mesto prispieva 8 %-nou spoluúčasťou.
Tamás Jávorka: Cyklistický pruh na Čilistovskej ceste sa osvedčil,  spomaľuje aj automobilovú
dopravu. Problém a nebezpečný prvok na cyklopruhoch znamenajú padnuté a vysiace konáre zo
stromov popri ceste. L. Tóth uviedol, že od začiatku júna požadoval orez konárov od vedúceho
referátu ŽP a od zodpovednej pracovníčky spoločnosti Area, neustále urgoval vykonanie orezu a
na závažnosť  problému kompetentných vedúcich pracovníkov upozornil viac krát.  Uviedol, že
reakcia bola bohužiaľ  veľmi pomalá a neadekvátna,  preto potrebný orez na Čilistovskej  ceste
začiatkom  augusta  pracovníci  referátu  dopravy  demonštratívne  vykonali  sami.  Následne  na
problém p. Tóth upozornil  aj  riaditeľa spoločnosti  Area a požadoval  zmenu v  postoji  k  tejto
problematike, aby tieto úlohy Area riešila prioritne v rámci údržby ciest a cestnej zelene z dôvodu,
že prerastené konáre ohrozujú bezpečnosť cestnej premávky.  

Zapísal: Ing. Tóth László

Predseda: Ing. arch. Tomáš Jávorka


